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RG.0012.3.2011 

 
Protokół 5/11 

Komisji Rewizyjnej z przeprowadzonej kontroli  
działalności gospodarczej i finansowej sołectw  

w dniu 24 marca  2011 roku. 
 
 
Na posiedzeniu Komisji obecni byli: 
1. Kazimierz Pasztaleniec  – Przewodniczący Komisji 
2. Jerzy Gorczyca  – Z-ca Przewodniczącego  
3. Stanisław Rybak  – Członek Komisji  
4. Jerzy Ryzak – Członek Komisji 
5. Mariusz Skwara – Członek Komisji  
6. Edward Wermiński – Przewodniczący Rady Gminy 
7. Adam Majewski – Sołtys wsi Chwałowice 
8. Józef Wolak – Sołtys wsi Witkowice 
9. Wanda Pawełkiewicz – Sołtys wsi Orzechów 
10. Jan Korzybski – Sołtys wsi Antoniów 
11. Renata Bartochowska – Sołtys wsi Dąbrówka  
12. Bogdan Oszust – Sołtys wsi Pniów 
13. Władysław Zarzycki – Sołtys wsi Nowiny 
 
Porządek posiedzenia: 
1). Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2). Przyjęcie porządku obrad. 
3). Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji. 
4). Kontrola działalności gospodarczej i finansowej sołectw: Nowiny, Dąbrówka, Pniów, 

Orzechów, Antoniów, Witkowice, Chwałowice i Łążek Chwałowski. 
5). Sprawy bieżące, wolne wnioski i zapytania. 
6). Zakończenie posiedzenia Komisji. 
 
Ad. 1. Posiedzenie Komisji rozpoczęło się o godz. 905 a zakończyło o godz. 1125. 
Otwarcia posiedzenia Komisji dokonał Przewodniczący Komisji Kazimierz Pasztaleniec, 
który powitał przybyłych członków komisji i zaproszonych gości. 
Następnie na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność obrad. 
 
Ad. 2. 
Przewodniczący Komisji Kazimierz Pasztaleniec przedstawił proponowany porządek obrad, 
który został przyjęty bez uwag w głosowaniu  - jednogłośnie. 
 
Ad. 3. 
Protokół z poprzedniego posiedzenia Komisji został przyjęty bez uwag. 
 
Ad. 4. 
W tym punkcie Komisja wysłuchała informacji oraz dokonała kontroli w temacie  działalności 
gospodarczo – finansowej sołectw: 
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1. Nowiny  
Sołtys sołectwa Nowiny Władysław Zarzycki poinformował, że  przekazanie mu majątku 
będącego w posiadaniu sołectwa odbyło się w drodze protokołu zdawczo – odbiorczego. 
W 2010r. odbyły się dwa Zebrania Wiejskie oraz dwa posiedzenia Rady Sołeckiej. Protokoły 
zostały spisane i przekazane do Urzędu Gminy. 
Wykorzystanie funduszu sołeckiego w kwocie 14.264 zł przez sołectwo Nowiny w 2010r.: 
1. Modernizacja placu zabaw (ogrodzenie)  – 5.764 zł. 
2. Remont dróg (zakup kruszywa)  – 5.000 zł 
3. Zakup wykaszarki – 2.500 zł 
4. Pielęgnacja pastwisk (koszenie traw) – 1.000 zł. 
Nie wykorzystano w całości  funduszu sołectwa. 
Ewidencja środków majątkowych sołectwa jest prowadzona. Do ewidencji nie wciągnięto 
zakup w ostatnim czasie w postaci stołu do tenisa stołowego oraz wykaszarki. W najbliższym 
czasie zostanie dokupiony drugi stół do tenisa stołowego. W Domu Ludowym dokonano 
remontu stolików będących na stanie, wymieniono elektrykę, zakupiono dodatkowe żyrandole. 
W planie jest dalszy remont obiektu Domu Ludowego. 
W 2010r. w czynie społecznym dokonano przecinki gałęzi drzew przy stadionie sportowym 
oraz obok jeziora. Dokonano również oczyszczenia z zakrzaczeń rosnących wzdłuż dróg.  
Za pozyskane drewno mieszkańcy zobowiązali się do sprzątania placu przy jeziorze oraz 
wzdłuż dróg.  
Dochody sołectwa uzyskane w 2010r pochodziły przede wszystkim ze sprzedaży drewna 
opałowego (wywroty, złomy po burzy) w kwocie 4.328 zł. Na przełomie roku 2010/11 
dokonano wycinki drzew po dużych opadach śniegu występujących w grudniu ubiegłego roku. 
Uzyskano dochód w kwocie 3.412 zł + kwota 270 zł, która ma jeszcze wpłynąć. 
 
2. Dąbrówka  
Sołtys sołectwa Dąbrówka Renata Bartochowska poinformowała, że przekazanie jej majątku 
będącego w posiadaniu sołectwa przez poprzedniego sołtysa, którym był jej mąż, nie odbyło 
się w drodze protokołu zdawczo – odbiorczego.  Obecnie jest prowadzona ewidencja środków 
majątkowych Domu Ludowego. 
W skład majątku wchodzi: 
1. Karnisze sufitowe - 6 szt. 
2. Kuchenka gazowa. 
3. Terma gazowa. 
4. Krzesła (ostatnio wyremontowane w czynie społecznym) – 57 szt. 
5. Stoliki (wyremontowane) - 11 szt. 
6. Plac zabaw. 
7. Kosiarka spalinowa. 
W ubiegłym roku odbyły się dwa Zebrania Wiejskie – protokoły zostały spisane i dostarczone 
do Urzędu Gminy. Przed Zebraniami Wiejskimi odbyły się spotkania Rady Sołeckiej – nie 
sporządzono protokołów z ich przebiegu. 
W 2010r. środki finansowe  w kwocie 10.500 zł w ramach funduszu sołeckiego zostały 
wykorzystane na: 
1. Zakup dwóch zadaszeń przystankowych – 6.500 zł. 
2. Ogrodzenie placu zabaw – 3.000 zł. 
3. Zakup kosiarki spalinowej  – 1.000 zł. 
Fundusz został w całości zrealizowany.  
W ubiegłym roku wykonano boisko do piłki nożnej. Obecnie jest potrzeba wyrównania terenu 
wokół boiska. 



 3

W sołectwie działa stowarzyszenie. 
Ze środków stowarzyszenia zrealizowano; koszenie pastwisk, koszenie wokół Domu 
Ludowego, zakup kłódek, dofinansowanie wykonanie wieńca na dożynki, zakup kłódki 
energetycznej ( do spisywania licznika energii), zakup farby na pomalowanie krzyża (u ujścia 
Wisły i Sanu), dofinansowanie działalności Izby Regionalnej w Antoniowie, poprawa kładki 
przez rz. Strachodzka obok P. Gieca, zakup gruzu i utwardzenie placu zatrzymywania się i 
zawracania autobusu szkolnego. 
Sołectwo w 2010r. nie uzyskało dochodów. 
Problemem wskazanym przez Sołtys jest fatalny stan placów zatrzymywania się i oraz 
zawracania autobusów, zwłaszcza po opadach deszczu i okresie zimowym. Mimo działań i 
prac podjętych  społecznie w celu wyrównania terenu  sytuacja nie uległa poprawie . 
 
3.Pniów 
Sołtys sołectwa Pniów Bogdan Oszust poinformował, że majątek sołectwa został mu 
przekazany przez ustępującego Sołtysa tylko w formie ustnej. Nie sporządzono protokołu 
zdawczo – odbiorczego. 
W 2010 r. odbyły się dwa Zebrania Wiejskie, przed którymi obradowano na posiedzeniach 
Rady Sołeckiej. Dodatkowo Rada Sołecka spotyka się w innych sprawach w miarę potrzeb. 
Protokoły z Zebrań Wiejskich zostały przekazane do Urzędu Gminy.  
W skład majątku sołectwa wchodzi: 
1. Stoliki – 11 szt. 
2. Ławki – 18 szt. 
3. Kuchenka gazowa. 
4. Terma gazowa. 
5. Karnisze – 8 szt. 
6. Stół do tenisa stołowego. 
7. Plac zabaw 
8. Podkaszarka (do koszenia trawy wokół Domu Ludowego, wokół jeziora, ścieżki rowerowej 
biegnącej od Pniowa do Antoniowa). 
W 2010r. fundusz sołecki w kwocie 10.931 zł został wykorzystany na zadania: 
1. Remont Domu Ludowego (wymiana drzwi zewnętrznych, remont ubikacji) – 6.000 zł. 
2. Remont dróg gminnych – 3.731 zł. 
3. Utrzymanie przystanku autobusowego – 1.200 zł. 
Fundusz sołecki został w całości wykorzystany. 
Ze środków stowarzyszenia funkcjonującego w sołectwie utrzymywane są pastwiska, 
wykonano kapliczkę, wymieniono pokrycie dachu przystanku autobusowego, zakupiono 
sprzęt rolniczy wykorzystywany przez mieszkańców sołectwa.  
W 2010 r. sołectwo uzyskało dochód w kwocie 360 zł za wynajem sali w  Domu Ludowym  
na organizację imprez okolicznościowych oraz 2.600 zł z dzierżawy pastwisk przez 
Stowarzyszenie. Dodatkowo sołectwo uzyskuje dochód z czynszu za wynajem pomieszczenia 
sklepowego w Domu Ludowym. 
Problemem wskazanym przez Sołtysa jest liczna populacja bobrów czyniąca szkody i 
niszcząca brzegi jeziora i ścieżkę rowerową. W miarę możliwości, społecznie sołectwo 
likwiduje szkody wyrządzone przez bobry. 
 
4. Orzechów 
Sołtys sołectwa Orzechów Wanda Pawełkiewicz  powiedziała, że w poprzednim roku odbyły 
się dwa Zebrania Wiejskie, połączone z posiedzeniami Stowarzyszenia. Protokóły 
sporządzono i przekazano do Urzędu Gminy.  
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W majątku sołectwa widnieje plac zabaw oraz pastwiska o powierzchni 14 ha. Sołectwo nie 
posiada Domu Ludowego i stanowi to istotny problem. 
Fundusz sołecki w 2010r. w kwocie 6.831 zł został w całości przeznaczony na remont dróg tj. 
zakup tłucznia i prace równiarki. 
W sołectwie działa stowarzyszenie, ze środków którego dokonywana jest pielęgnacja pastwisk, 
utrzymanie czystości i porządku, koszenie poboczy dróg, zakupiono podkaszarkę, 
wyremontowano i ogrodzono kapliczki, zorganizowano imprezy dla dzieci. 
W ubiegłym roku sołectwo uzyskało dochód w kwocie 1.200 zł z dzierżawy pastwisk przez 
stowarzyszenie. 
Przyszłościowym zamierzeniem sołectwa jest zagospodarowanie jeziora. 
 
5. Antoniów 
Sołtys sołectwa Antoniów Jan Korzybski poinformował, że  2010r. odbyły się trzy  Zebrania 
Wiejskie  i cztery posiedzenia Rady Sołeckiej. Protokoły sporządzono i są w posiadaniu 
Urzędu Gminy. Dodatkowo Rada Sołecka spotkała się kilkukrotnie w celu rozpatrzenia spraw 
nie wymagających podjęcia opinii przez Zebranie Wiejskie. 
Podczas Zebrań Wiejskich podjęto 34 prawomocne uchwały. 
W skład majątku trwałego wchodzi 777 ha lasów i pastwisk. Wartość majątku ruchomego wg 
stanu na 31.12.10r. wyniosła 21.759 zł. Bilans otwarcia na początek roku ubiegłego wyniósł 
62.663 zł, rozchody za ubiegły rok – 19.081 zł. Bilans zamknięcia wyniósł 66.471 zł. Na tę 
kwotę składała się przede wszystkim sprzedaż drewna z mienia wiejskiego. 
Sołtys zwrócił uwagę na brak, po raz pierwszy w ubiegłym roku, doliczenia przez Urząd 
Gminy do dochodów sołectwa wpływów ze sprzedaży działek. Nadmienił, że było to 
tłumaczone wyrażeniem przez sołtysów zgody na zastąpienie funduszu sołeckiego funduszem 
mienia wiejskiego. Wyraził zdanie, że jest to działanie bezprawne, gdyż fundusz sołecki jest 
czym innym niż gospodarowanie na mieniu wiejskim. 
Wobec takiego działania do dochodów sołectwa nie dopisano wpływów ze sprzedaży działek 
w kwocie 95 tyś zł. 
Sołectwo Antoniów w ramach funduszu sołeckiego otrzymało kwotę 18.540 zł. Zrealizowano 
go 99%. 
Odnośnie działalności społecznej mieszkańców podkreślenia wymaga fakt dużego 
zaangażowania podczas akcji powodziowej. 
Sołtys zwrócił się o rozstrzygnięcie zależności między funduszem sołeckim, a 
gospodarowaniem na mieniu wiejskim. Ponieważ fundusz sołecki powstał w celu pomocy 
sołectwom, które nie posiadają mienia wiejskiego. 
Odnośnie przekazywania majątku sołectwa nowym sołtysom p. Korzybski powiedział, że nie 
ma w Urzędzie Gminy opracowanego zgodnie z prawem sposobu przekazywania sołectwa. W 
tej kwestii jest potrzeba opracowania jednolitego wzoru protokołu zdawczo – odbiorczego. 
 
6. Witkowice   
Sołtys wsi Witkowice Józef Wolak udzielając informacji na temat działalności sołectwa 
poinformował, że w 2010 r. odbyło się dwa Zebrania Wiejskie – protokoły zostały przekazane 
do Urzędu Gminy. 
Przekazanie majątku sołectwa przez poprzedniego sołtysa nie nastąpiło  drodze protokołu. 
Obecnie sołectwo posiada majątek w postaci: 
- Domu Ludowego wraz z wyposażeniem tj. kuchnie gazowe – 2 szt., stoły – 12 szt., ławki – 
24 szt.  
- plac zabaw. 
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W ubiegłym roku najważniejszym zadaniem był remont Domu Ludowego oraz wykonanie 
ogrodzenia obiektu. Na ten cel przeznaczono całość funduszu sołeckiego w kwocie 11.500 zł. 
Ze środków stowarzyszenia wyremontowano również oczko wodne tj. wykonano ogrodzenie i 
zabezpieczenia.  
W 2010 r. sołectwo uzyskało dochód za dzierżawę pastwisk o powierzchni 55 ha przez 
stowarzyszenie  w kwocie 5.500 zł. Za wynajem sali w Domu Ludowym na organizację 
imprez okolicznościowych – 1.470 zł. Ze sprzedaży drewna (gałęzi i drzew) – 1.435 zł. 
Sołtys powiedział, że problemem w sołectwie jest przedłużająca się sprawa dobudowy 
oświetlenia oraz ciągnąca się sprawa braku remontu nieprzejezdnej drogi przez pastwisko. 
 
7. Chwałowice 
Sołtys sołectwa Chwałowice Adam Majewski poinformował, że w ubiegłym roku odbyło się 
trzy  Zebrania Wiejskie oraz trzy  posiedzenia Rady Sołeckiej. Protokoły z Zebrań Wiejskich 
zostały spisane. 
Ewidencja składników majątku sołectwa nie jest prowadzona. Wiejski Dom Kultury jest 
obecnie w zarządzie gminy. Przekazanie majątku od poprzedniego sołtysa nie odbyło w się 
protokolarnie.  
Sołectwo posiada pastwiska o powierzchni 85 ha, które w całości dzierżawi stowarzyszenie.  
W ubiegłym roku sołectwo uzyskało dochód z dzierżawy składników mienia wiejskiego w 
kwocie 650 zł oraz sprzedaży działek w wysokości 19.400 zł. 
W 2010r. fundusz sołecki w kwocie 21.020 zł został przeznaczony na zadania: 
1. Remont dróg ( zakup kruszywa, praca równiarki) – 10.000 zł. 
2. Ogrodzenie boiska piłkarskiego ( zakup materiałów) – 5.000 zł. 
3. Budowa wjazdu do strażnicy OSP – 4.000 zł. 
4. Sprzątanie przystanków – 2.020 zł. 
 
Sołectwo Łążek Chwałowski nie zostało skontrolowane ze względu na niestawienie się 
Sołtysa wsi. 
Wnioski Komisji z posiedzenia oraz  posiedzenia z dnia  17.03.11r.  zostaną ujęte w odrębnym, 
zbiorczym protokole. 
 
Ad. 5. 
Spraw bieżących i wolnych wniosków nie było. 
 
Ad. 6.  
Na tym zakończono posiedzenie Komisji. 
 

                            
Przewodniczący Komisji 

 
                              Kazimierz Pasztaleniec 
 
Protokołował: 
Inspektor ds.  obsługi Rady Gminy 
 
Piotr Chodur   
 


